
RADA GMINY
ŚWILCZA

PROTOKÓŁNr 57/2018

LVII sesji Rady Gminy Świlcza

z dnia 16 marca 2018 r.

Sesję Nr LVII otwo rzył i prowadził Przewodniczący RadyGminy Świlcza Pan Piotr Wanat, który powi tał

wszystkich zebranych i zaproszonych gości. Zgodnie z li stą obecności w sesji uczestniczyło 13 radnych

co stanowi quorum, przy któ rym Ra da może obradować i podejmować uchwały. Nieobecny radny

przesłali na ręce Przewodniczącego usprawiedliwienie. Wszyscy radni ot rzymali materiały i ustalony

porząd ek obrad.

Pan Piotr Wanat - odczyta ł porządek obrad i jednocześnie poinformował, że Wójt zglosl ł trzy

dodat kowe punkty do porząd ku obrad, a mianowicie:

1. Podję cie uchwały w sprawie wydzierżawienia n ieruchomości komunalnej z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia związa nej z tym umowy.

2. Podjęcie uchwały w spraw ie p rzyję cia " Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomnośc i zwierząt na terenie Gminy Świlcza na rok 2018" .

3. Podjęcie uchwały w spraw ie utworzenia Żło b ka Gminnego w Bratkowicach.

Wraz z dodatkowymi punktami porządkiem obrad przedstawia się następująco:

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Informacja z realizacji uchwał, dzi ałal ności Wójta i Urzędu Gminy.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2018

(poręczenie) .

4. Podjęcie u chwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świ l cza na rok 2018
(dotacja).

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świlcza .

6. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spó łkom wodnym dotacj i celowej z budżetu

Gminy Świlcza na b ieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych na terenie Gminy Świlcza , t ryb
postępowania w sprawie jej udzielania oraz sposobu rozliczania.

7. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacj i nowych przystanków
komunikacyjnych przy drodze powiatowej nr 1333 Rrelacj i Czarna Sędz iszowska - Bratkowice

- Miłocin.

8. Podjęcie uchwały w spraw ie określenia tygodniowego obowiązkowego wym iaru godzin zajęć

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców
zawodowych.

9. Podjęcie uchwały w sprawi e powołan i a Młodzieżowej Rady Gminy Świl cza oraz nadania jej
stat ut u.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawien ia nieruchomości komunal nej z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia związanej z tym umowy.

11. Podjęcie uchwały w sprawie p rzyjęci a " Programu opieki nad zwierzętam i bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świlcza na rok 2018".

12. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Bratkowicach.
13. Sprawy różn e i wolne wnioski.
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Rada Gminy j ed nogłośnie 13 głosam i za przyjęła porząd ek obrad, wraz z dodatkowymi punktami.

Przystąpiono do realizacji porząd ku obrad.

Ad. 1). Protokół lVI sesji przyjęto bez uwag.

Ad. 2). Informacje z realizacj i uchwał, działalności Wójta i Urzędu Gminy przedstawił Pan Adam
Dziedzic Wójt Gminy Świlcza.

Ad. 3). Podjęcie uchwały w spraw ie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2018.

Pan Piotr Wanat - odczyta ł projekt u chwały

Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywn ą op i nię Komisj i Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych.

W związku z brak iem dyskusj i przystąpiono do głosowania

Za podjęciem uchwały głosowało - 13

Przeciw-O

Wstrzymałosię - O

Rada Gminy jed nogłośnie podjęła w/w uchwałę.

Ad. 4). Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Świlcza na rok 2018.

Pan Marcin Żańczak - p rzedstawił pozytywną opinię Komisj i Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych.

W związku z brakiem dyskusji przystą pio no do głosowania

Rada Gminy jednogłośn ie 13 głosami za podjęła przedstaw ioną uchwałę .

Ad.5). Podjęcie uchwały w spraw ie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Świlcza.

Pan Piotr Wanat - przedstawił pro jekt uchwały .

Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną opinię Komisj i Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych.

W zwią z ku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania .

Rada Gminy jednogłośn ie 13 głosam i za podjęła w/w uchwałę .

Ad.G) Podję cie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu

Gminy Świlcza na bieżące utrzymanie wód i u rządzeń wodnych na terenie Gminy Świlcza, tryb
postępowania w sprawie jej udzielania oraz sposobu rozliczania .

Pan Piotr Wanat - przed stawił w/w uchwałę .

Wójt - poinformował, że środ k i przekazywane w formie dotacji uzupełniają je dynie pot rzeby,

spółki wodnej.

Pan Ryszard Franczyk sołtys sołectwa Bratkowice będący w Za rządzie Sp ółe k W od nych 

wyj aś n i ł , że wykonywanie, ut rzymywanie oraz eksploatacja urząd ze ń wodnych sł użących międ zy

innymi do ochrony przed powod zią melioracj i wodnych i prowa dzenia racjonalnej gospodarki wod nej
na terenach zmeliorowanych, na le żą do za da ń spółek wodnych. Rea lizacja ww. zada ń wymaga
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nakładów fi nansowych. Urządzenia melioracji wod nych szczegółowych na terenie Gminy Świlcza to
urządze nia o kilkudzie sięcioletn im okresie eksploatacj i, w związku z czym rosną ich koszty utrzymania,
a przychody spółek ze składek czło nkows ki ch od rolnikó w są niewystarczające na ich re ali zację .

Jednocześnie podkreślił, że jest to dopiero druga dotacja. Wcześniej Gmina Świlcza jako jedyna nie
dotowała do Spółek Wodnych.

Głosowan ie -

Za podjęciem uchwa ły głosowało - 13

Przeciw - O

Wstrzymało s ię - O

Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedstawioną u chwałę.

Ad .7) .Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji nowych przystanków
komunikacyjnych przy drodze powiatowej nr 1333 R relacj i Czarna Sędziszowska-Bratkowice 
Miłocin .

Pan Piotr Wanat - odczytał projekt uchwaływ której w celu zaspokojenia potrzeb mieszkańcówGminy
Św i lcza, wskazuje się miejsce lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych przy drodze
powiatowej nr 1333 R relacj i Czarna Sędz iszówska - Bratkowice - Miłocin w km 5+900, strona prawa
(nazwa przystanku komunikacyjnego: Bratkow ice Sltkówka II) oraz w km 5+940, stro na lewa (nazwa
przystanku komunikacyjnego: Brat kowice Sitkówka II).

Pan Marcin Żańczak - przed stawił pozytywną op inię Komisj i Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulamino wych.

Pani Nata lia Skuba - Więcław - podzię kowała z usytuo wanie tych przystanków, podkreślając, że

poprawi to bezp ieczeństwo i wygodę dla mieszkańców Bratkowic.

Gło sowa n ie -

Za podjęciem uchwały głosowa ło -B

Przeciw -O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy j ednogłośn ie podjęła przed stawioną uchwa łę .

Ad.S). Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowegowymiaru godzin zajęć

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych.

Pan Piotr Wanat - przedstawił projekt uchwały w któ rej Tygodniowy obowiązkowy wym iar godzin zajęć

dla pedagogów; psychologów; logopedów; terap eutów pedagogicznych; doradców zawodowych 
wynosi 22 godziny.

PaniWiesława Szczępanik - przedstawiła pozytywną opi nię Komisj i Edukacj i, Kultu ry, Zdrowia i Polityki
Społecznej .

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowa nia .

Za podjęciem uchwały głosowało - 13

Przeciw-O

Wstrzymało się - O
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Rada Gminy jednogłośnie podjęła przed stawioną uchwałę.

Ad.9). Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Świlcza oraz nadania jej
statutu.

Pan Piotr Wanat - przedstawił projekt uchwa ły.

Pani Wiesława Szczepanik- p rzedstawiła poprawki, któ rewypracowała na swoim posiedzeniu Komisja
Edukacji, Kultury, Zdrowia i Polityk i Społecznej , a mianowicie:

I poprawka - w § 13 pkt 2 po kropce doda ć zdanie : Ślubowanie może być złożone z dodan iem
zdania "Tak mi dopomóż Bóg".

II poprawka - § 38 otrzymuje brzmienie: " Wybory do Rady I kadencji przeprowadza się w roku
szkolnym 2017/2018."

III poprawka - w załączniku Nr l do Statutu Młodzieżowej Rady Gminy w kolumnie " Liczba
wybieranych radnych w pozycji 1, 2, 3 i 4 wpisuje się cyfrę ,,3"

Po naniesieniu w/w poprawek Komisja pozytywnie zao pi niowała projekt w/w uchwały . Nastę pnie

odczytała komentar z Radcy Prawnego do I i II poprawki. Wprowadzając I poprawkę, w razie
przeprowadzenia wyborów do MRG I kadencji np. w kwietn iu lub w maju wybran y uczeń z klasy VIII
nie będzie mógł być radnym wobec ukończe nia szkoły za ni espełna miesiąc . Wprowadzenie tej
poprawki przewidującej możliwość przeprowadzenia wybo rów w kwietniu lub w maju burzy
zapropo nowany system. Od noś n ie wprowadzenia drugiej poprawki to używanie w przypadku osób
mało letnich elementów wiary do skła da nia ś l u bowa n i a trąci zbyt nim patosem., wysta rczająco

poważnie brzmi rota zaproponowanego ś l u bowan i a .

Pan Piotr Wanat - stwie rdził, ż e nie będzie niebezpieczeństwa że uczeń 8 klasy nie będz i e mógł pełnić

mandatu, gdyż obecnie 8 klasy nie ma. Następnie podzielił zdanie Radcy Prawnego i po analizie
stwie rdził, że rota ś l u bowan ia brzmi tak dostojni e i przejmująco, że nie ma pow odów stawiać młodego

człowiekna for um publicznym przed wybo rem, czydoda zdanie "Tak mi dopomóż Bóg" czy nie.Zwrócił

się do radnych o wypowiedzenie się w kwestii naniesienia tej poprawki. Następnie odniósł się do III
poprawki, któ ra dotyczy ilości radnych z 18 do 22

Pan Dominik Bąk - zgłosił poprawkę do § 17 w którym cyfrę 18 na leży zamienić na cyfrę 22 , co jest
konsekwen cją poprawki nr III.

Pani Wiesława Szczepanik - wyjaśn iła, że Komisja uzna ła, że w większych szkołach należy zwiększyć

ilo ść radnych do 3, a są to Szkoły; w Bratkowicach Nr 1, W Rudnej Wielkiej ,. w Świlczy, w Trzcianie

Pan Dominik Bąk - od n iósł się do poprawki dotyczącej roty ślubowa nia i popa rł zdanie Pana Radcy
Prawnego i Pa na Przewodniczącego .

Pani Nata lia Skuba-Więcław - uwa ża , że należy poprawkę nanieść, a wybór pozostawić młodym

radnym.

PanTadeusz Pachorek Radny Rady Powiatu - równ ie ż proponuje pozostawić wybór młodym radnym.

Pan Tomasz Wojton Radny Rady Powiatu - stwie rdz ił, że dzieci już wybie rają wiarę lub nie. N ależy

pozostawić im wolność wyboru, a wykreślenia zdania "Tak mi dopomóż Bóg" sobie nie wyobraża .

Pan Adam Dziedzic Wójt Gminy Świlcza -stwierdził, że dyskusja zaczyna zmierzać w nieodpowiednim
kierunku, natomiast nie łączyłby Boga z funkcją Młodzieżową Radą Gminy, żeby nie przewartościować

kwestii wybo ru i etyki i religii u osób , któ re są niepełnoletn ie . Nikt nie zamierza deprecjonować

wa rtości
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Pan Tomasz B iały - doszedł do przekonania że nie byłoby za sadny żeby ci młodzi radni mieli możliwość

wyb oru dlatego, że może się to przerodzić w spór ideologiczny i może to być nadinterpretowane.
Dlatego taki sta ły zapis będz ie odpowiedniejszy.

P rzystąpiono do głosowan ia poprawk i l w § 13 pkt 2 po kropce dod ać zdanie: Ślubowaniemoże być

złożone z dodaniem zdania "Tak mi dopomóż Bóg" .

Za poprawką głosowało - 6

Przeciw-S

Wstrzymało się - 2

Rada Gminy poprawkę przyjęła.

Pan Radca Prawny - o d n iósł s i ę do terminów wyborów twierdząc, że młod z i e ż ut raci prawo
wybie ra lności i nie można bez związku z innymi paragrafami rozpatrzyć tej poprawki.

Pan Jerzy Stokłosa - stwie rd ził, że należa łoby wykluczyć z wyborów ostatnie klasy.

Pan Tomasz Biały - złożył wni osek formalny o 10 minut przerwy.

PanAdam Dziedzic Wójt Gminy Świlczy - w zw iązku z tym, że radny wnioskuje o prze rwę zwrócił się z
prośbą o procedowanie pozostałych uchwał, a później zarządz ić przerwę .

Pan Piotr Wanat - przychylił s ię do prośby Wójta .

Ad.10). Podjęcie uchwały w spraw ie wydzierżawienia nieruchomości komunalnej z jednoczesnym
odstąpieniem od obowiązku przetargowego trybu zawarcia związanej z tym umo wy.

Pan Piotr Wanat - odczyta ł projekt uchwały w któr ej. Wyraża s i ę zgodę na wydzierżawien ie, na okres
S lat, n ieruchomości gruntowych położonych w Mrowli i oznaczonych w ewidencj i gruntów, jako
dzi ałki : Nr 2663 o pow ierzchni 4,1800 ha; Nr 2667 o powierzchni 1,0100 ha; Nr 2679 o powierzchni
14,4400 ha. Wyra ża s i ę zgodę na odstąpien ie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy nie ruchomo ści.

Pan Marcin Żańczak - p rzedstawił pozytywn ą opinię Komisj i Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych.

Pan Adam Dziedzic - wyjaś nił, że wyra ża się zgodę na zawarcie umowy w trybie bezprzetargowym z
uwagi na to, że nie było ani jednego zapytania o w/w grunt, a ka żdy kto ten grunt będz ie dzie rżawił

musi go na leżycie utrzymać. Jeżeli w przyszłości wnioski będą to samorząd będzie podchodził do tego
w inny sposób to znaczy będą ogłaszane przetargi.

Pan Tomasz Biały - poprosił o inte rp reta cję czy stadion będ zie funkcjonował, czy ca ła powierzchnia
grunt u zostanie przekazana w d z i erżawę.

Pan Adam Mazur - za pyta ł czy teren boiska sportowego ok 1 ha będzie wyłączony z dzie rżawy.

Stwie rdził, że jeże li będzie równana płyta boiska to nie będ zie można p rowad zić rozgrywek .

Pan Adam Dziedzic - wyjaśn ił , że są przygoto wywane ogromne obiekty sportowe np. w Świl czy i na
pewno nie będzie si ę ogran i cza ło młodzieży i dzieciom gry. Boisko sportowe w Świlczy przyjęte jako
boisko nie funkcjonuje jako obiekt sportowy. W Gminie Świlcza obiektów sportowych jest d użo i
trudno sobie wyobra zić, żeby młodzież t renowała na łące gdzie nie ma warunków sanitarnych, a ten
teren nie jest obiektem sportowym. Sam charakte r będzie zachowany, ale jest to kwestia
bezp ieczeństwa i proponuje na czas przebudowy korzystać z obiektów sportowych Gminnych.
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Przystąpiono do głosowania :

Za podjęciem uchwały głosowało - 13

Przeciw-O

Wstrzyma ło się - O

Rada Gminy j ednogłośnie podjęła przedstawioną uchwałę .

Ad. 11). Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świlcza na rok 2018".

Pan Piotr Wanat - przedstaw ił projekt u chwały. I otworzył dyskusję.

Pan Marcin Żańczak - przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów Publicznych, Gospodarki,
Ochrony Środowiska i Spraw Regulaminowych

W związku z brakiem dyskusji przystąpiono do głosowania .

Przystąpiono do głosowania :

Za podjęciem uchwały głosowało - 13

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jed nogłośnie podjęła przedstaw io ną uchwa łę.

Ad. 12). Podjęcie uchwały w spraw ie utworzenia Żłobka Gminnego w Bratkowicach

Pan Piotr Wanat - odczyta ł projekt uchwały.

Pan Adam Dziedzic Wójt Gminy Świlcza - poinformował, że będ zie to oddział żłobkowy dla 15 dzieci,
z uzyskanych informacji wynika , że chętnych jest dużo więcej . Podziękował Pani Barbarze Budzie, byłej
p rzewodniczącej Komisji za zaangażowanie i zaefekt, wyraził swoje zadowo lenie, że udało się to d opiąć

w takiej formu le jak jest i Bratkowice maja oddział żło bkowy . Następn ie po informował, że czeka jeszcze
kwestia wybo ru Dyrektora, który przeprowadzi procedury naboru. W związku z tym jest pot rzeba jak
najszybszego podjęcia w/w uchwały, aby rod zice wiedzieli wcześn iej, czy dziecko zostanie objęte

o pieką żło bkową.

Przystąp iono do głosowa n i a :

Za podjęciem uchwały głosowało - 13

Przeciw - O

Wstrzymało się - O

Rada Gminy jed nogłośnie podjęła przedstawioną uchwałę .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Piotr Wanat Przewodn iczący Rady Gminy powrócił do
proje ktu uchwały w spraw ie powoła n ia Młodzieżowej Rady Gminy Świlcza .

Pan Piotr Wanat - od czytał w rozdziale 3 art. 11 pkt 3 i zaproponował aby po słowie " Uczęszczającym

do" dod a ć " II klasy" gimnazjum.

PanTomasz Biały - ponowił wniosek o 10 minut przerwy z uwagi na to , że w związku z prop onowanymi
zmianami wyn ikają jeszcze wiele innych. Zm ie n iając .
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Pan Bogdan Wójcik - zgłosił w niosek formalny o wykreślenie tego punktu z porządku obrad i po
solidnym sprawdzeniu przedstawić na następną sesję RadyGminy.

Przystąpiono do głosowania wniosku w sprawie zdjęcia z porządku obrad punktu dat . podjęcia uchwałę

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy.

Za przyjęciem wniosku głosowało - 3

Przeciw - 7

Wstrzyma ło si ę - 3

Wniosek zosta ł odrzuco ny.

Pan Piotr Wanat PrzewodniczącyRady gminy zarządził 10 minutowa przerwę.

Po przerwie.

Pan Piotr Wanat - złożył wni osek o wycofanie II poprawki dat. § 38 i pozostawienie go bez zmian.

Przystąpiono do głosowan ia poprawki zgłoszonej przez Pana Dominika Bąka gdzie w § 17 liczbę ,,18"
zastępuje się liczbą ,,22" .

Za p rzyję ciem poprawk i głosowało - 13

Przeciw-O

Wstrzyma ło s ię - O

Ra da Gminy j ednogłośnie po prawkę przyjęła .

P rzystąpiono do głosowa n ia projekt u uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Świl cza.

Za podjęciem uchwały wraz z naniesionym i poprawkami głosowało - 12

Przeciw-O

Wstrzymało s ię - 1

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Piotr Wanat powrócił do uchwały w sprawie powołania żłobka w
Bratkowicach, w zwią zku z tym, że w § 5 w/w uchwały jest zapis że uchwała wchodzi w życie z dniem
1 września 2018 L , a zate m nie będzie funkcjonowała i tym samym nie będz ie można prowadzić

naboru. W związku z powyższym propo nuje aby § 5 w/w uchwały brzmiał : Uchwała wchodzi w życie

po upływie 14 dni od dnia ogłosze nia jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego"
zarządził reasumpcję głosowa n ia .

Głosowa n ie zgłoszonej poprawki

Za przyjęciem poprawki głosowa ło -13

Przeciw -O

Wstrzymało si ę - O

Rada Gminy po prawkę przyjęła .

Przystąp io no do głosowania uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Bratko wicach

Za podjęciem uchwały - 13

Przeciw -O
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wstrzymało się - O

Rada Gminy jednogłośnie podję ła w/w uchwałę.

Ad. 13). Sprawy Różne i wolne wnioski.

Pan Dominik Bąk - poinformował, że Związek Gmin Polska Komunikacja Samochodowa niewyłonił do
chwil i obecnej wykonawcy na zakup autobusów nisko pod łogowych. Przetarg jest ogłoszo ny od
grudnia, a planowane otwarcie na 9 kwietnia.

Pan Jerzy Stokłosa - poruszył s p rawę zamontowania windy do ośrodka zdrowia w Trzcianie. Winda
u łatwiłaby chorym i osobom niesprawnym łatwiejszy d ostęp do przychodni.

Pan Adam Dziedzic- poinformował, że w tej sprawie był składany w ramach rewitalizacji wniosek aby
uruchomić tego typu działa lność w spichlerzu. Niestety ten wniosek nie zna lazł u ocen i ających instytucji
uznania. Jednak je że li jest zamiar lokalizacji ośrodka zdrow ia na poziom ie O, to w tym kierunku należy

zmierzać . Nawiąza ł do wypowiedzi Pan radnego i wyjaśnił sprawę związaną z kursem autobusu linii 8 i
pojawiających się z tym emocjami. Gmina Świlcza wyraziła zgodę na t zw. zjazd techniczny i nie ma
wiedzy aby jakiekolwiek koszty związane z realizacją tego kursu wpływały na zwiększen ie wydatków w
zakresie t ransportu . Jeżeli jest możliwość, taka żeby mieszkańcy zsołectwa Rudna Wielka mogli uzyskać
dodatkowy kurs to nie ma czego zazdrościć, a j eżeli będą możliwości kiedyś komun ikację zwiększyć to
docelowo, na pewno będzie to realizowane. Nastę pnie poinformował, że w 6 z 8 sołectwach będą

uruchamiane ekrany ledowe inform uj ące o o płatach podat kowych, zebraniach wiejskich, temperatury
i o zagrożenia ch atmosferycznych. Jest to aplikacja pojawiająca się jako coś nowego. Gmina Św i lcza

jest pierwszą, która będz ie w takie j aplikacj i funkcj onowa ć. Lokalizacja tych ekranów będ zie w
nastę pujących miejscach: W Świlczy na budynku w którym mieści s ię ZWiK, w Trzcianie na budynku
Domu Strażaka , w Dąbrow ie na budynku Domu Ludowego w Brat kowicach na przystanku w centrum
wsi, w Rudnej Wielkiej na budy nku Szkoły w Mrowli na budynku Domu Straża ka. N astęp n ie

poinfo rmował, że jest możliwość do korzystania z aplikacj i mobilnej w sklepie p e jest to aplikacja
bezpłatna nazywa się e-gmina, kierowana jest do wszystkich, którzy są zainte resowani tym co się dzieje
w gminie i n fo rmuj ąca o wydarzeniach lokalnych i gmi nnych.

Pan Domin ik Bąk- poruszył sprawę drogi powia towej z Bratkowic w kierunku Trzciany, która jest
uszkodzona i wymaga remont u. Temat jest dra ż liwy bo po tej drodze jeżdżą tiry z węglem i pomimo
ograniczenia tonażu do 15 tonażu nadal są wydawane zgody na przejazd przez Powiat, za uważył, że

gmina partycypowa ła w kosztach remontu dróg powiatowych, a nie minęło 2 lata od remontu tej drogi.
dawno.

Pan Tadeusz Pachorek - poinformował, że kiedy na stąpi ą warunki pogodowe droga zostanie
naprawiona. Pod kreś lił, że pozwo lenia na tonaż są wydawane na podstawie stanu drogi, a ona nie jest
taka zła . Droga została uszkodzona przez t iry wożące piasek na a utostradę . Natomi ast grunt pod tą

drogą jest torfem i nieza leżnie jak się ją będzie użytkował i o n ią dbało będzie si ę ni szczyć bo jest od
początku źle zrobiona . Podkreś lił również, że w tym przypadku Gmina nie partycypuje w kosztach tego
typu napraw, a są to kwoty milionowe.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Pan Piotr Wanat zamknął obrady 57 sesji
RadyGminy, które trwały od godziny 16.00 do 17.53.

P rotokołowało: Boże na P ięta
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